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Zápis  
 
 
Zápis z 6. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Poruba, konaného dne 12.12.2023 od 
16:00 hodin ve společenském sále Domu kultury Poklad, ul. Matěje Kopeckého 675/21, 
Ostrava-Poruba 
 
Zasedání zastupitelstva zahájila a řídila starostka městského obvodu Poruba Ing. Lucie Baránková 
Vilamová, Ph.D. v 16:05 hodin. 
 
Přítomno: 42 členů ZMOb Poruba 
Omluveni v době zahájení: 3 členové ZMOb Poruba /Ing. Martin Wójcikiewicz, Mgr. et Bc. 
Vojtěch Curylo, DiS., Ing. David Zegzulka, MBA – nahlásil pozdější příchod/ 
 
Ověřovatelé zápisu: Petr Jedlička, Bc. Miroslav Otisk, MSc., MBA.  
 
p. starostka - dobré odpoledne, dámy a pánové, vážení členové zastupitelstva, vážení hosté, dovolte, 
abych vás všechny přivítala zde ve společenském sále Domu kultury Poklad a tím zároveň zahájila 
6. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Poruba. Je 16 hodin 5 minut, prosím, abyste se 
přihlásili do hlasovacího systému pokud jste tak ještě neučinili. Vážení členové zastupitelstva, 
program a materiály, které budeme dnes projednávat, máme na elektronickém úložišti. Na úložišti 
je rovněž Informativní zpráva o činnosti starostky, odborů, útvarů a oddělení Úřadu městského 
obvodu Poruba a Centra sociálních služeb Poruba. Anonymizované materiály pro občany byly 
zveřejněny na webových stránkách. V tuto chvíli je přítomno celkem 41 členů zastupitelstva , což je 
nadpoloviční většina,  tím konstatuji, že naše dnešní zasedání je usnášení schopné. Z dnešního 
zasedání jsou omluveni pan zastupitel Wójcikiewicz, pan zastupitel Curylo a pan Zegzulka hlásí 
zhruba 20 minutové zpoždění. Můžeme jít  na další bod našeho dnešního zasedání, a to je schválení  
programu dnešního zasedání. 
 
Program: 
 
16:00 hod.                  -     zahájení – Ing. Lucie Baránková Vilamová, Ph.D., starostka 

- schválení programu zasedání 
- slib člena zastupitelstva 
- informace o činnosti orgánů městského obvodu 
- určení ověřovatelů zápisu z 6. zasedání 
- informace o ověření zápisu z 5. zasedání 
- projednávání jednotlivých bodů programu (materiálů) 

16:45 – 17:15 hod.     -     dotazy, připomínky a podněty občanů 
17:15 – 17:30 hod.     -     přestávka 
17:30 hod.                  -     projednávání jednotlivých bodů programu (materiálů) 

- dotazy, připomínky, podněty členů zastupitelstva 
 
Seznam materiálů: 
Předkladatel Ing. Lucie Baránková Vilamová, Ph.D., starostka: 
01. Rozpočet statutárního města Ostravy – městského obvodu Poruba na rok 2024 
02. Střednědobý výhled rozpočtu statutárního města Ostravy – městského obvodu Poruba na léta 
      2025-2027 
03. Akční plán 2024 ke Strategickému plánu rozvoje městského obvodu Poruba 2018-2023 
      s výhledem do roku 2030 
 
Předkladatel Jan Dekický, místostarosta:  
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04. Nabídka předkupního práva – garáž na poz. p. č. 2376, ul. V Zahradách 
05. Nabídka předkupního práva – stavba trafostanice na pozemku p.č. 2801/36, k. ú. Poruba 
06. Nabytí pozemků v k.ú. Poruba, obec Ostrava, od společnosti CTPark Ostrava Poruba, 
      spol. s r.o. 
07. Prodej části pozemku p.č. 3751/163 v k.ú. Poruba-sever, obec Ostrava 
08. Prodej pozemku p.č. 898/19 v k.ú. Poruba, obec Ostrava 
09. Prodej pozemků p.č. 2801/246, 2801/247 a 2801/248 v k.ú. Poruba, obec Ostrava 
10. Záměr prodat části pozemků p.č. 1777/1 a p.č. 1773/2 v k.ú. Poruba, obec Ostrava 
11. Záměr prodeje části pozemku p.č. 2990 v k.ú. Poruba, obec Ostrava 
12. Záměr prodeje bytu 
 
Předkladatel Ing. Lucie Baránková Vilamová, Ph.D., starostka: 
13. Kontrola plnění usnesení 
 
Přínosy: 
Předkladatel Ing. Lucie Baránková Vilamová, Ph.D., starostka: 
01. Petice proti výstavbě bytových domů s garážemi pod objektem na ulici Slavíkova na pozemku 
    p.č. 2003/43 a p.č. 2003/44 v k.ú. Poruba-sever, obec Ostrava - odpověď 
02. Stanovení odměn neuvolněným členům zastupitelstva 
 
Dotazy, připomínky, podněty členů zastupitelstva 
 
p. starostka - já se zeptám, zdali je nějaký dotaz či připomínka k navrženému programu, pakliže 
tomu tak není, tak poprosím o hlasování o navrženém programu 
 
Hlasováno o navrženém programu – 41 hlasů pro /41:0:0/. 
 
p. starostka -  tak děkuji, program našeho 6. zasedání zastupitelstva tímto považuji za schválený. 
Provedením zápisu  z dnešního zasedání pověřuji paní Ivetu Kaňokovou. Nyní můžeme přistoupit k 
třetímu bodu našeho dnešního programu a tím je Složení slibu člena zastupitelstva. Vážení členové 
zastupitelstva, dne 6. listopadu jsem obdržela rezignaci pana Vojtěcha Klemense na jeho mandát 
člena Zastupitelstva městského obvodu Poruba. V souladu s § 55 odst. 2 písm. b) zákona o volbách 
do zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů tak tímto dnem došlo k zániku jeho mandátu. Dle 
§ 56 odst. 1 téhož zákona platí, že uprázdní-li se mandát člena zastupitelstva, nastupuje za člena 
zastupitelstva náhradník z kandidátní listiny téže volební strany podle § 45 odst. 5 zákona, a to dnem 
následujícím po dni, kdy došlo k zániku mandátu.  
Náhradníkem politického hnutí Svoboda  a přímá demokracie, který na základě výše uvedeného 
nastoupil dne 7. 11. 2023 do funkce člena Zastupitelstva městského obvodu Poruba, je pan Jaroslav 
Novák. Podle ustanovení § 69 odst. 3 zákona o obcích skládá člen zastupitelstva slib. Slib skládá 
pronesením slova „slibuji“. Složení slibu potvrdí člen zastupitelstva svým podpisem. Pro úplnost si 
dovolím uvést, že odmítnutí složení slibu nebo složení slibu s výhradou má dle § 55 odst. 2 písm. a) 
zákona o volbách do zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů, za následek zánik mandátu. 
Text slibu přečte paní Pavla Majerová, zaměstnankyně Úřadu městského obvodu Poruba. 
 
Paní Majerová přečetla slib, který pan Novák stvrdil svým podpisem. 
 
p. starostka - dalším bodem schváleného programu je Informace o činnosti orgánů městského 
obvodu Poruba. 
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5. zasedání zastupitelstva se konalo 12. září. Na tomto zasedání jsme přijali celkem 12 usnesení. 
Rada městského obvodu Poruba se za období od tohoto zasedání zastupitelstva sešla na sedmi 
schůzích a přijala celkem 221 usnesení.  
Mezi jinými rada: 
- souhlasila s postavením příspěvkové organizace Centrum sociálních služeb Poruba coby žadatele 
o podporu a příjemce podpory z Národního plánu obnovy na projekt „Rekonstrukce zázemí 
pečovatelské služby“ a souhlasila s předfinancováním a realizací tohoto projektu, 
- rozhodla souhlasit s návrhem obecně závazné vyhlášky, kterou se stanoví školské obvody 
mateřských škol zřízených zastupitelstvy  městských obvodů statutárního města Ostravy, 
- rozhodla o výběru dodavatelů  na veřejné zakázky „Běžná údržba komunikací městského obvodu 
Poruba“ a „Sběr a svoz odpadů z odpadkových košů na území městského obvodu Poruba“, 
- souhlasila s podáním žádosti mateřských, základních a střední školy o podporu z programu 
Bezplatné stravování ve školách pro školní rok 2023/24 prostřednictvím dotačního řízení 
vyhlášeného Moravskoslezským krajem a následným uzavřením Smlouvy o poskytnutí dotace z 
rozpočtu Moravskoslezského kraje, 
-  souhlasila s přijetím dotace ze Státního fondu životního prostředí České republiky v rámci 
Programu podporovaného z Finančního mechanismu Norska 2014-2021 na projekt Ozelenění 
zpevněných ploch v Ostravě-Porubě, 
- rozhodla o další podpoře žadatelů ve veřejné sbírce Srdce pro Porubu, 
- souhlasila s návrhem obecně závazné vyhlášky statutárního města Ostravy o místním poplatku za 
užívání veřejného prostranství. Všechna usnesení zveřejňujeme v anonymizované podobě na našich 
webových stránkách. Otevírám diskusi k tomuto bodu, ptám se, zda jsou nějaké dotazy či 
připomínky? Pakliže tomu tak není, můžeme přejít na další bod, a to je  
 
Určení ověřovatelů zápisu z 6. zasedání. 
Já navrhuji, aby se ověřovateli zápisu z 6. zasedání stali pan zastupitel Jedlička, zda bude souhlasit? 
Vyjádřil se kladně, děkuji a potom pan zastupitel Otisk, bude-li souhlasit. Děkuji a zeptám se, zdali 
máte k návrhu nějaké připomínky, popřípadě jiné návrhy, pakliže tomu tak není, tak prosím, 
abychom si ověřovatele zápisu schválili. 
Hlasováno – 42 hlasů pro /42:0:0/. 
 
p. starostka -  děkuji, za ověřovatele zápisu jsme tedy schválili pana zastupitele Jedličku a pana 
zastupitele Otiska. Přecházíme na další bod našeho dnešního zasedání, a to je Informace o ověření 
zápisu z 5. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Poruba, které se konalo 12. září a zápis 
ověřili paní zastupitelka Janke a pan zastupitel Zegzulka. Prosím tedy ověřovatele, aby se přihlásili 
a vyjádřili se k zápisu. 
 
Ing. Janke – zápis jsem četla, odpovídá průběhu jednání a doporučuji ke schválení  
 
p. starostka – děkuji, pan zastupitel Zegzulka avizoval dvacetiminutové zpoždění, nicméně zápis, 
pokud se nemýlím  podepsal řádně, takže máme za to, že  s ním i souhlasil, v tuto chvíli tedy 
poprosím, abychom hlasovali o schválení zápisu z 5. zasedání 
Hlasováno – 42 hlasů pro /42:0:0/. 
 
p. starostka - zápis z 5. zasedání zastupitelstva je tímto schválen, děkuji vám. Zápis z usnesení z 
dnešního zasedání podepíše spolu se mnou pan místostarosta Rodek. My jsme vyčerpali  úvodní 
body našeho programu a můžeme jít tedy na jednotlivé projednávané materiály. Upozorním, že 
potom  přesně v 16:45 přeruším projednávání materiálů kvůli diskusi občanů. Máme tady 2 přihlášky 
do diskuse, takže k diskusi občanů určitě dojde podle platného programu. 
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V tuto chvíli tedy začínáme s projednáváním jednotlivých materiálů. 
 
materiál číslo 1 - Rozpočet statutárního města Ostravy - městského obvodu Poruba 
 
p. starostka - jak je dobrým zvykem a je to tradice už x let na zastupitelstvu,  tak tento materiál, 
protože je jedním z těch nejzásadnějších materiálů, které vůbec zastupitelstvo schvaluje, tak k němu 
bývá  tradicí předklad. Vzhledem k tomu, že je to můj materiál, tak  ten předklad v tuto chvíli  
provedu. Co se týká rozpočtu městského obvodu Poruba na rok 2024,  tak je potřeba říct 2 zásadní 
informace, a to je to, že díky změně Statutu a úpravy  procent  na rozpočtové určení daní města 
Ostravy, do rozpočtu městského obvodu Poruba  plyne více financí, které je určeno na neúčelovou 
neinvestiční dotaci. V meziročním srovnání je to konkrétně celkem 32 000 000 Kč. Co je další 
důležitý aspekt, který je potřeba zmínit, je také daň z nemovitostí, která se zvyšuje  dílem  daňového 
balíčku, ale dílem také rozhodnutím města, co se týká zvýšení daně z nemovitostí u běžných 
poplatníků vlastnících nemovitost, tak tam se jde od roku 2024 na jakoby koeficient 1,8 a statutární 
město  na svém zářijovém zastupitelstvu rozhodlo o nové obecně závazné vyhlášce, kde stanovilo 
pro těžký průmysl koeficient  1,7. Celý  tento výběr daně z nemovitostí nově přerozdělil mezi 
jednotlivé městské obvody jiným poměrem, a to takovým, že 50 % zůstává na obvodech, kde se daň 
z nemovitosti vybírá a zbývajících 50 % přerozděluje mezi jednotlivé městské obvody přesně podle 
Statutu, podle které také přerozděluje neúčelovou neinvestiční dotaci podle vah jednotlivých kritérií. 
Ty kritéria máme 4. Prvním z nich je počet obyvatel,  proto je jasné, že Poruba tímto na tom vydělala, 
protože je to druhý největší obvod, dále je to  rozloha obvodu, potom je to  rozloha zelených ploch 
a rozloha zpevněných ploch, tzn. to jsou ty  2 věci, které vlastně  ty nejdůležitější, které jednotlivé 
obvody udržují a na které taky jdou největší finanční prostředky z jejich rozpočtu. Díky tomuto 
přerozdělení a změně Statutu tím pádem nebudou vznikat nějaké zvláštní disproporce mezi 
městskými obvody a  to rozdělení považuje město za mnohem spravedlivější a díky tomu Poruba v 
příštím roce do rozpočtu získá, když to sečtu i s tím navýšením neúčelového neinvestičního transferu 
zhruba o 72 000 000 Kč více, takže když budu mluvit o rozpočtu a jeho číslech, tak  příjmy v příštím 
roce městského obvodu Poruba budou ve výši 724  milionů a výdaje na druhé straně mají úplně 
stejné číslo, protože vždycky rozpočet sestavujeme vyrovnaně. Co se týká příjmů, tak největší  
položka jsou právě přijaté transfery, o kterých jsem už mluvila, je to tedy neúčelová neinvestiční 
dotace,  potom jsou to kapitálové příjmy, které plynou z prodeje pozemků  městského obvodu 
Poruba, dále to jsou nedaňové příjmy, kde nám největší položku  tvoří každým rokem především 
příjmy z nájmu našeho bytového fondu a pak to jsou daňové příjmy, kde nám největší položku, když 
se podíváte do rozpočtu, tvoří především  poplatky, například za zábory veřejných prostranství a ona 
daň z nemovitostí, o které už jsem hovořila. Na straně výdajové máme sestaven rozpočet tak, že 
výdaje běžné jsou ve výši 514 000 000 Kč a výdaje kapitálové ve výši 114 000 000 Kč. Upozorňuju, 
že toto číslo je meziročně o 20 000 000 Kč vyšší a předpokládáme, že  se ještě zvýší, protože, a o 
tom budu mluvit, když budu komentovat jednotlivé investiční akce, které máme zařazeny v 
investičním rozpočtu. Příspěvky příspěvkovým organizacím- naše jsou zejména základní školy, 
mateřské školy a Centrum sociálních služeb, tvoří celkem 83 000 000 Kč a dotační programy a tady 
bych chtěla upozornit na to, že skoro všichni  z vás sedí v nějaké komisi, která rozděluje dotace, 
jsme byli schopni meziročně posílit a šli jsme na maximální částky, které v tuto chvíli odpovídají 
Zásadám pro rozdělování dotací, tzn. ať už na sport, kulturu, volnočasové aktivity, sociální služby 
atd.  jsme byli schopni díky navýšení rozpočtu  také  tuto položku posílit. Poslední z části rozpočtu, 
které bych chtěla komentovat už velmi stručně, je rozpočet kapitálových výdajů na příští rok, ráda 
bych upozornila na největší akce, které máme v plánu v příštím roce  začít nebo naopak dokončit. 
Největší akce je revitalizace veřejného prostoru  Florida, kterou bychom chtěli začít někdy, dejme 
tomu, na přelomu jara, je to akce, která se určitě s největší pravděpodobností přehoupne do roku 
2025. Na tuto akci jsme obdrželi nebo obdržíme padesátiprocentní transfer  z města. Další významná 
akce je dobudování konečně tohoto území  kolem Domu kultury Poklad, je to druhý park, který 
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máme v plánu začít ihned poté co bude dokončen druhý parkovací dům za druhým křídlem Pokladu. 
Věříme, že tedy po dlouhé, opravdu dlouhé době konečně celá tato lokalita bude dobudována a získá 
tím  mnohem lepší charakter. Dále máme pro příští rok v plánu další 2 etapy revitalizace náměstí 
Nováka, v tomto roce jsme provedli první etapu, což byla revitalizace parku, to bylo to jádrové 
území, které už je hotové a v příštím roce máme v plánu ihned po rekonstrukci sítí, které mají síťaři 
v plánu, udělat druhou a třetí etapu, která  zahrnuje především rekonstrukci zpevněných ploch a 
vybudování parkovacích míst. Když se podíváte do rozpočtu investičních kapitálových výdajů, tak 
tam vidíte, že pokrýváme i rekonstrukce elektroinstalací nebo střešního pláště v mateřských, 
základních školách, dále máme v plánu rekonstrukci parkoviště  před  nemocnicí, na kterou už tedy 
konečně přijde řada díky tomu, že chceme modernizovat celý ten systém, který tam je. Budeme dále 
pokračovat samozřejmě v některých projektech, více jste se o tom určitě dočetli jako pozorní čtenáři 
v Akčním plánu, kde ty jednotlivé akce, které jsou nové pro příští rok, jsou docela dobře  popsány. 
Já se omlouvám za trošku delší předklad, ale vzhledem k tomu, že jsme se tomu věnovali opravdu 
podrobně a já jsem měla trošku potřebu vám ty základní věci tedy podrobněji vysvětlit. Je potřeba 
říct, že rozpočet visel přesně podle zákona 15 dní na úřední desce, do dnešního dne jsme nedostali  
žádný  podnět ani otázku od občanů. Tak já v tuto chvíli tedy uzavírám předklad a ptám se, zda má 
k rozpočtu někdo nějaké otázky či připomínky. Pakliže tomu tak není, tak poprosím, abychom 
hlasovali. 
 
Hlasováno o navrženém usnesení – 31 hlasů pro, 11 členů se zdrželo hlasování /31:0:11/ - usn.č. 
75/ZMOb2226/6. 
 
p. starostka - tak já moc děkuji za schválení rozpočtu městského obvodu Poruba na příští rok a 
dovolím si v tuto chvíli poděkovat všem, kteří se na tvorbě rozpočtu podíleli, protože je to poměrně 
dlouhý proces, zahrnuje opravdu napříč úřadem všechny odbory, které ty rozpočty tvoří, takže 
opravdu děkuji úplně všem, kteří se na tvorbě rozpočtu podíleli. 
 
materiál číslo 2 - Střednědobý výhled rozpočtu statutárního města Ostravy - městského 
obvodu Poruba na léta 2025-2027 
 
Hlasováno o navrženém usnesení – 35 hlasů pro, 7 členů se zdrželo hlasování /35:0:7/ - usn.č. 
76/ZMOb2226/6. 
 
materiál číslo 3 - Akční plán 2024 ke Strategickému plánu rozvoje městského obvodu Poruba 
2018-2023 s výhledem do roku 2030 
 
Hlasováno o navrženém usnesení – 39 hlasů pro, 3 členové se zdrželi hlasování /39:0:3/ - usn.č. 
77/ZMOb2226/6. 
Oprava hlasování /viz Diskuze zastupitelů/ - 38 hlasů pro, 4 členové se zdrželi hlasování – 38:0:4. 
 
materiál číslo 4 - Nabídka předkupního práva - garáž na pozemku p. č. 2376, ul. V Zahradách 
 
Hlasováno o navrženém usnesení – 42 hlasů pro /42:0:0/ - usn.č. 78/ZMOb2226/6. 
 
materiál číslo 5 - Nabídka předkupního práva - stavba trafostanice na pozemku p. č. 2801/36,  
k.ú. Poruba 
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Hlasováno o navrženém usnesení – 41 hlasů pro, 1 proti /41:1:0/ - usn.č. 79/ZMOb2226/6. 
 
materiál číslo 6 - Nabytí pozemků v k.ú. Poruba, obec Ostrava od společnosti CTPark Ostrava 
Poruba, spol. s r.o. 
 
Hlasováno o navrženém usnesení – 42 hlasů pro /42:0:0/ - usn.č. 80/ZMOb2226/6. 
 
materiál číslo 7 - Prodej části pozemku p. č. 3751/163 v k.ú. Poruba-sever, obec Ostrava 
 
Hlasováno o navrženém usnesení – 42 hlasů pro /42:0:0/ - usn.č. 81/ZMOb2226/6. 
 
materiál číslo 8 - Prodej pozemku p. č. 898/19 v k.ú. Poruba, obec Ostrava 
 
Hlasováno o navrženém usnesení – 42 hlasů pro  /42:0:0/ - usn.č. 82/ZMOb2226/6. 
 
materiál číslo 9 - Prodej pozemku p. č. 2801/246, 2801/247 a 2801/248 v k.ú. Poruba, obec 
Ostrava 
 
Hlasováno o navrženém usnesení – 42 hlasů pro /42:0:0/ - usn.č. 83/ZMOb2226/6. 
 
materiál číslo 10 - Záměr prodat části pozemků p. č. 1777/1 a p. č. 1773/2 v k.ú. Poruba, obec 
Ostrava 
 
Hlasováno o navrženém usnesení – 42 hlasů pro /42:0:0/ - usn.č. 84/ZMOb2226/6. 
 
materiál číslo 11 - Záměr prodeje části pozemku p. č. 2990 v k.ú. Poruba, obec Ostrava 
 
Hlasováno o navrženém usnesení – 42 hlasů pro /42:0:0/ - usn.č. 85/ZMOb2226/6. 
 
materiál číslo 12 - Záměr prodeje bytu 
 
Hlasováno o navrženém usnesení – 42 hlasů pro /42:0:0/ - usn.č. 86/ZMOb2226/6. 
 
materiál číslo 13 - Kontrola plnění usnesení 
 
Hlasováno o navrženém usnesení – 42 hlasů pro /42:0:0/ - usn.č. 87/ZMOb2226/6. 
 
p. starostka - my jsme vyčerpali řádné materiály,  přecházíme na 2 přínosy 
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přínos číslo 1 - Petice proti výstavbě bytových domů s garážemi pod objektem na ulici 
Slavíkova na pozemku p. č. 2003/43 a p. č. 2003/44 v k.ú. Poruba-sever, obec Ostrava – 
odpověď 
 
p. starostka - k tomuto materiálu se přihlásil do diskuse občan pan M. Č., já vás tedy poprosím pane 
Č., abyste přišel sem k nám dopředu k mikrofonu a řekl nám, co máte na srdci 
 
občan M.Č. - já děkuji za umožnění vystoupení tady na tomto zastupitelstvu, děkuji za představení, 
jenom bych možná upřesnil, já zastupuji spolek Slavíkovci, který byl založen v roce 2016. Tím 
důvodem, proč tento spolek tenkrát vzniknul, byl v podstatě už tenkrát nesouhlas s tím, aby v 
podstatě v této lokalitě na předmětných pozemcích bylo povoleno vybudování dvou bytových domů. 
Já možná jenom na přiblížení, kde ta lokalita se nachází, je to v podstatě tady, jak je zastávka Poruba 
garáže, tak je tam taková smyčka směrem k pustkoveckému údolí, v té jedné části jsou v podstatě 
bytové domy a mezi těmi bytovými domy a tím pustkoveckým údolím je taková zelená plocha, je to 
trošičku ve svahu, kde právě v roce tuším v roce 2016 byly prodány 2 pozemky za účelem toho, aby 
na těchto pozemcích byly tedy vybudovány 2 bytové domy. Mně, když jsem dostal tedy odpověď 
nebo stanovisko k této petici od paní starostky tak první věc, která mě tedy zarazila, je to, že já mám 
z roku 2016 v podstatě tu případovou studii a grafický nebo návrh, jak by ty bytové domy měly 
vypadat. První věc, která mě teda zaskočila je v tom, když paní starostka uvádí, že v  těchto lokalitách 
by měly vzniknout pětipodlažní domy. Já když se podívám nebo když jsem se dneska znovu díval 
na  to zpracování té původní dokumentace, tak ty byty byly mnohem menší, mám pocit, že ty bytové 
domy se nafoukly minimálně o 100 %, celkem by tady mělo být, vzniknout tedy 19 bytů, 
pravděpodobně by bylo nutné vybudovat tady i parkoviště pro ty, pro auta, protože už asi všichni 
víte, kdo se tady o tuto problematiku trochu zajímáte, tak dneska v podstatě pokud se nejedná o 
velkometrážní byt, tak na 1 byt musí být vybudováno jedno parkovací místo, takže já když si 
představím, já tím, že tam bydlím už několik roků a představím si, jak by ty bytové domy tam měly 
vypadat, když si představím, že na té ploše, na ostatní ploše, která v současné době, která patří městu 
Ostrava,  by mělo být vybudováno 19 parkovacích míst, tak mám pocit, že ta zelená plocha, která 
tam teďko je a která je poměrně často využívána nejenom teda dětmi třeba v zimním období teďko 
pro sáňkování, ale v letním období je tam taková vybetonovaná nebo vyasfaltovaná plocha, kam 
chodí třeba turistické oddíly nebo sportovní oddíly trénovat, protože v horku se jim nechce být třeba 
v tělocvičnách, tak na této ploše by mělo vzniknout 19 v podstatě parkovacích míst, nedokážu si 
moc teda představit, jak by děti tady tuto plochu mohly dále využívat, kdyby tam byly vybudovány 
tyto 2 pětipodlažní bytové domy s minimálním teda počtem 19 parkovacích míst. Ty dotazy, které 
jsem to možná měl upřesnit, ty dotazy nebo poznámky, které chci já tady uvést, tak v podstatě jsem 
byl pověřený z pozice tedy předsedy toho spolku Slavíkovců, abych tady prezentoval, čili to nejsou 
jenom moje, nejsou to jenom dotazy, které by vzešly jako ode mě, ale v podstatě reprezentují názory 
všech těch lidí, kteří podepsali tu petici. Co nás teda zarazilo hlavně, že nad čím by se možná i laik 
třeba zamyslel, když se podíváme na facebookové stránky městského obvodu Poruba,  tak se tam 
prezentujeme projekty typu ozelenění zelených ploch v Ostravě, na druhé straně se tady snažíme za 
každou cenu každou volnou plochu zastavět nějakými bytovými domy, parkovišti atd., jo, to mi 
připadá takové docela nelogické zejména potom, když jsem se třeba i v té zprávě, kterou napsala 
tady paní starostka a kterou jsem si teda přečetl, že dokonce příspěvková organizace, která je zřejmě 
financována městem, která se jmenuje Městský ateliér prostorového plánování a architektury, 
dokonce navrhuje, že by byla v této oblasti navrhovaná ta zástavba ještě intenzivnější, jo, takže my 
na jedné straně chceme mít nějaké projekty, ještě se možná honosíme tím, že jsou financovány z 
nějakých norských fondů, jo, na jedné straně chceme, aby tady všude to bylo zelené, kde je možná 
nějaká nevyužitá betonová plocha,  tak to rozbijeme a uděláme tam zelený trávník nebo kde jsou 
zelené trávníky vysadíme kytky, já proti tomu nic nemám, vypadá to moc hezky, na druhé straně ty 
plochy, které jsou teďko využívány pro volnočasové aktivity, tak budeme prostě zastavovat 
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nějakými bytovými domy atd. a stavět parkoviště. Já chápu jak jsem se dočetl i třeba v té zprávě, 
kterou napsala nebo v té reakci, kterou napsala paní starostka, že cílem městského obvodu Poruba 
je jaksi zabránit odlivu zejména teda mladých rodin z Ostravy, myslím si, že teda tohle není problém 
jenom  městského obvodu Poruba, ale asi se to týká většiny těch obvodů tady v Ostravě, nevím zase, 
když si jako laik položím otázku, nevím, jestli  tím, že budeme rozprodávat prostě parcely tady pro 
soukromé investory a budeme pro ně stavět bytové domy a v těch bytových domech ty byty budou 
stát od 8 do 10 000 000 Kč, jestli to budou byty, které si budou moci dovolit koupit třeba mladé 
rodiny s dětmi, tak jak je třeba v té zprávě od paní starostky uvedeno, že to, že se v podstatě prodávají 
pozemky, když to tak řeknu developerským společnostem s cílem nabídnout kvalitní bydlení pro 
různé cílové skupiny, což je jakýsi vlajkový projekt strategického plánu s cílem zejména zajistit v 
podstatě dostupné bydlení pro mladé rodiny s dětmi, tak nevím, jestli když tady budeme budovat 
drahé, když budou soukromí developeři budovat takové drahé byty, tak nevím, jestli většina mladých 
rodin si bude moci tady takové  byty dovolit koupit. Proto nás nemůže asi překvapit i to, že ten 
současný trend je takový, že obecně obyvatelstvo v Ostravě stárne, čili tady zůstávají jenom ti starší 
a ti mladí, než aby tady bydleli v domech za 10 000 000 a všechno tady bylo obehnané betonem a 
parkovacími místy, tak raději se odstěhují někde za město, tam si koupí nějaký starší domek, který 
si možná opraví postupně a do té Ostravy budou třeba jenom dojíždět za prací. Takže já jsem asi 
řekl možná to nejdůležitější, čili chtěl bych možná, aby se vedení městského obvodu Poruba, 
případně zastupitelé, vyjádřili k tomu, proč tedy když chceme ozeleňovat Porubu, proč na druhé 
straně zastavujeme volné parcely tím, že tam budeme budovat nové bytové domy, budou se muset 
stavět nová parkovací místa. Já vím, že parkování je velký problém, ale ten kdo přijde tady do této 
lokality a podívá se tam, tato lokalita není příliš velká, když si představíte, že tam budou 2 
pětipatrové domy,  ke kterým se ještě budou muset postavit ty parkovací místa, tak si nedokážu 
představit, jak to tam teď, jak by to tam mělo vypadat, my tam v té lokalitě máme ještě jednu výhodu 
v tom, že ať tam přijedete v jakoukoliv denní dobu, tak nemáte tam problém zaparkovat, to je možná 
to co dělá jako kdyby trošičku raritní tady tohle místo v téhle oblasti, ať tam přijedete kdykoliv, 
nemáte problém zaparkovat. Takže nedokážu, nevím, proč bysme najednou my stávající obyvatelé 
měli využívat třeba parkovací plochy, které se tam nově vybudují. Navíc dokážu si představit, jak 
by ti noví majitelé, kteří v těch bytech budou bydlet reagovali, když najednou bysme začali parkovat 
na v uvozovkách jejich parkovacích místech, i když zřejmě by to byla veřejná parkovací místa. 
Takže, abych to shrnul ještě jednou, chtěl bych v zastoupení tedy všech, kteří podepsali tu petici, 
slyšet jakousi reakci na tyto 3, 2 nebo 3 základní otázky, čili, proč na jedné straně chceme ozeleňovat 
Porubu a na druhé straně ji budeme zastavovat soukromými developerskými projekty, já chápu, že 
třeba, já to chápu, já přednáším na ekonomické fakultě, chápu, že máme nějaký záměr realizovat 
nějaké projekty, abysme potřebovali, musíme mít nějaké příjmy, ty příjmy máme mimo jiné i z toho, 
z daní, které platí lidé, kteří tady bydlí, aby se ty projekty mohly realizovat, potřebuje nutně nějaké 
ty peníze získat tím, že ti mladí lidé, zejména ti mladí lidé z té Poruby, budou odcházet a těch peněz 
bude čím dál míň, bude ubývat, takže ty mladé rodiny si tady chceme udržet, proč teda ještě ta otázka 
toho bydlení. Já chápu, je potřeba vybudovat bydlení, ta poptávka tady možná je vyšší než nabídka, 
je otázka, do jaké míry je vůbec možné, aby město třeba realizovalo nějaké dostupné bydlení, proč 
tady tahle aktivita jde pouze do rukou soukromých developerů, protože ti to nebudou dělat jenom 
kvůli tomu, aby ty mladé rodiny tady mohli bydlet, ti to hlavně dělají kvůli tomu zisku. Takže ti 
nebudou ty byty, které postaví za 10 mil. prodávat za 5, takže to, že tady vybudujeme drahé byty, 
tak to možná pokryje poptávku těch 10 nejvíc 10 % nejvýš rodin s těmi nejvyššími příjmy  nebo 
možná spekulantů, kteří ty byty koupí a dál je budou pronajímat, takže to je věc, která nás tady v 
téhle oblasti nejvíc trápí, čili, proč za každou cenu zastavovat všechny zelené plochy, pokud to tak 
půjde dál tak za chviličku už se budeme možná honosit tím, že ta nabídka těch bytů je tady v té 
Porubě největší, ale budeme tady všichni kličkovat mezi paneláky nebo bytovými domy a procházet 
se po parkovištích atd. Já jsem se byl podívat, teďko zase pro zajímavost asi všichni víte se staví 
bytový dům … 
p. starostka – já se omlouvám, podle jednacího řádu má každý občan vždycky 5 minut, vy už hovoříte 
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10, takže bych vás chtěla poprosit, abyste směřoval ke konci svého vystoupení, děkuji 
občan M.Č. – OK, dobře, chtěl bych tedy, aby zastupitelé odpověděli na tyto dotazy, čili jak to bude 
s parkovacími místy, jak to bude s výstavbou těch bytových domů, ty pozemky byly prodány, chápu, 
je to otázka, proč se vlastně vůbec prodávaly těm developerům, jak to bude s tím parkováním a jestli 
skutečně zabráníme tomu objemu těch rodin, když tady budeme stavět předražené byty, takže  ve 
stručnosti asi takto, děkuji za reakci tady k tomuto, k této petici a k těmto poznámkám. 
 
p. starostka - tak já vám děkuji za dotazy i za reakci, já jsem si tady pečlivě zaznamenávala jednotlivé 
body, takže doufám, že nezapomenu na žádný z nich a pokusím se tedy reagovat. První věc je, že vy 
tady operujete dopisem, který jsem vám měla údajně poslat. Ještě jsem nic neposlala, protože ten 
dopis je předmětem projednávání dnešního zastupitelstva a ta odpověď bude, jak už schválila Rada 
městského obvodu Poruba, tak následně bude teprve schvalovat zastupitelstvo. Já chápu, že už jste 
si stáhl ten text z webových stránek  dopředu, byl jste aktivní, což se určitě jakoby cení, jenom, 
abych uvedla na pravou míru, že teda teprve zastupitelstvo tuto odpověď projedná řádně a buď ji 
schválí nebo ji  neschválí. Tak já bych chtěla tedy reagovat na ty jednotlivosti. Možná trošku nejdříve 
začnu  historií a potom se dostanu určitě k těm jednotlivým bodům. Důležité je říci, že ten pozemek 
byl tedy prodán někdy v roce 2015 městským obvodem Poruba do rukou soukromého investora 
zjevně za účelem tedy výstavby bytových domů, tzn. že je to historická událost, která se udála někdy 
před osmi lety. Málokdo z nás asi úplně tady jako seděl, takže umí na to reagovat nebo seděl ve 
vedení městského obvodu Poruba a bude si na tuto událost vzpomínat, takže těžko ji komentovat  
takhle s nějakým větším časovým odstupem. Nicméně tady je potřeba říci, že územní plán nám 
jednoznačně určuje, že tato plocha je určena k bytové výstavbě a ten územní plán  urbanisticky si 
vytipoval ty  plochy, které jsou určeny k bytové zástavbě a které jsou vhodné. Samozřejmě, že se 
dějí změny v procesu toho územního plánu, lze ten územní plán, měnit nicméně vždycky je nutné a 
důležité jakoukoliv změnu řádně odargumentovat, tzn. to kdy tam vznikne nějaký záměr  bytové 
výstavby bylo pouze jakoby otázka času stejně tak jako na jiných plochách, které v Porubě jsou 
určené k bytové zástavbě a které jsou v rukou různých soukromých investorů, ať už ty pozemky 
kdysi prodala obec, nebo je zdědili v restituci nebo je měli nějakým způsobem dlouhodobě 
v majetku. Vy operujete celou řadou argumentů, které jsou opřeny především o zeleň, já tomu 
rozumím, já to naprosto chápu a kdybych bydlela asi v této lokalitě, tak mám podobné myšlenky a 
samozřejmě, dá se to pochopit, nicméně já musím říct, že toto je bohužel takový ten typický efekt, 
který se nám objevuje všude tam, kde se  jakákoliv výstavba, jakýkoliv záměr bytových domů 
opakuje docela se železnou pravidelností a bohužel v Porubě musím říct, že je to efekt, který je 
nejčastější, když to srovnám s jakýmikoliv jinými obvody napříč městem. Důležité je tedy říct, že a 
já už jsem taky možná trošku jako pamětník za 5 let co  funguju v pozici starostky městského obvodu 
Poruba, tak se nezkolaudoval jediný byt v městském obvodu Poruba, byť těch kromě tedy toho ……. 
který je ale už takový trošku historický projekt v rámci předprodávání a podobně, takže ten úplně 
jakoby nepočítám. Důležité je říct, že já jsem už viděla těch investorských projektů celou řadu v 
různých stupních rozpracovanosti a nejenom, že tyto projekty zpožďují makroekonomické data jako 
třeba úrokové sazby v poslední době a situace, která se děje na trhu s materiály, situace covidu, která 
tomu nepomohla a samozřejmě Ukrajiny a zvýšení cen, inflace a další věci s tím spojené, ale taky 
velmi často různé připomínky lidí, kteří právě v té dané lokalitě bydlí. Já musím říct, že obec  ze 
zákona má dbát na rozvoj svého území a co jiného než bytová výstavba na plochách k tomu určených 
podle územního plánu, která je rozumná a která vhodně doplňuje výstavbu, je rozvoj obce. Určitě to 
není bránění bytové výstavby, která rozumná je, a to je taky v tom, v té odpovědi zahrnuto. Je potřeba 
říct, že  městský obvod Poruba má problém s kvalitním bydlením nejenom pro mladé rodiny s dětmi, 
ale v podstatě pro všechny, kteří chtějí do Poruby přijít. Bohužel Poruba se rok od roku vylidňuje, 
je to trend, který pozorujeme posledních zhruba 10 let, vylidňuje se tempem, který my meziročně 
zveřejňujeme a vychází to zhruba, že za 10 let je odliv 15 000 obyvatel. Umíte si představit, jak bude 
Poruba pakliže ten trend nebude zvrácen i kvalitní bytovou výstavbou za 20, 30 let vypadat? Tady 
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bude polovina obyvatel, s tím si umíte spojit to, jak bude vypadat financování Poruby a nebude mít 
nebude mít ani na svoji základní údržbu. Ta bytová výstavba je základ, který prostě ten obvod musí 
podporovat a samozřejmě koordinovat, proto v té odpovědi na ten dopis je taky napsáno, že my za 
samosprávu jakýkoliv developerský projekt, který je nám představován v různém stupni 
rozpracovanosti, někdy je to teprve záměr, tzn. teprve kreslí studie, někdy je to už v rámci nějakého 
řízení stavebního, který je na úřadech, někdy už jsou třeba opravdu skoro v závěru toho projektu 
apod., my se snažíme koordinovat tak, aby do té lokality z hlediska těch lidí, kteří tam už dneska 
bydlí, to přineslo co nejmenší zátěž a naopak ještě nějakou přidanou hodnotu, ať už je to v přidané 
hodnotě toho, že se bude co nejméně kácet, a když tak v přidané hodnotě  naopak se vysadí zeleň 
nebo dokonce vybudujou některá parkovací místa, která budou obecná, tzn. nebudou sloužit pouze 
pro daný bytový dům, ale budou sloužit i pro ty ostatní, kteří v té lokalitě bydlí. Vy jste tady možná 
ještě trošku zmínil ten projekt ozelenění zpevněných ploch. Projekt ozelenění zpevněných ploch je 
trošku mísení hrušek s jablkama, protože  tento projekt se věnoval konkrétně starým zpevněným 
hřištím uprostřed vnitrobloků, které už dávno nejsou využívána, protože byly budovány v době, kdy 
demografie Poruby byla úplně jiná, kdy byla třetina nebo zhruba už skoro polovina dětí  v Porubě, 
je to  doba, kdy se budovalo v sedmdesátých, osmdesátých letech hřiště uprostřed vnitrobloku. 
Dneska je ta demografie opačná. My máme třetinu zhruba obyvatel v seniorském věku, tzn. naopak 
my potřebujeme budovat různé sociální služby, domy seniorů, DPS a další věci s tím spojené, a 
proto jsme díky norským fondům byli schopni ozelenit zpevněné plochy. Vybraná  některá dětská 
hřiště, o kterých víme nebo o kterých jsme zjistili od obyvatel, že jsou dále využívaná, tak ty 
opravujeme, protože víme, že samozřejmě  musí sloužit i pro rodiny s dětmi. 
Vy jste se tady dotkl i městského ateliéru plánování, kde pracují odborníci na urbanismus, 
architekturu. Těch jsme se ptali jako z odborného hlediska, jestli tu zástavbu obecně považují za 
správný krok v dané lokalitě a jak už jste tady dobře zmínil, podle městského ateliéru by dokonce v 
této lokalitě mohlo, neříkáme, že musí bezpodmínečně nutně, ale mohlo dojít dokonce k zástavbě 
ještě intenzivnější, aby se doplnila ta struktura. Důležité je ještě říct, že za těmi plochami, kde mají 
vzniknout ty  domky nebo domy abych byla přesná, 1 by měl mít  9 bytů, druhý zhruba 13 podle 
jakéhosi projektu, který my máme dneska na úřadě, ke kterému se vyjadřujeme v některých 
aspektech a pozor, ještě pokud mám správnou informaci tak snad na stavebním úřadě ještě není 
žádný projekt tohoto typu podán, tzn. žádné řízení ještě nebylo zahájeno, zatím je to o tom, že se 
dějí přípravné  věci s tím spojené, tzn. že my se vyjádříme k různým věcem, jako vlastník sousedního 
pozemku, jako vlastník sousedního pozemku, jak už jsem tady zmínila, tak budeme určitě chtít 
koordinovat, jak kácení, tak samozřejmě dopravní napojení, statickou dopravu a další věci s tím 
spojené, popřípadě budeme chtít po developerovi a chceme to u každého projektu, aby i tu lokalitu, 
do které přináší určitou zátěž, tzn.  nové lidi, kteří se tam nastěhují, kteří budou využívat tu lokalitu, 
tak přinesl nějakou přidanou hodnotu, tzn. ať už oprava chodníku v dané lokalitě např., vybudovat 
parkovací místa, pakliže o ně je v té lokalitě zájem atd., ale veřejná parkovací místa, chci zdůraznit, 
nejenom pro ten dům. Dneska už to funguje v několika takových lokalitách. Já si myslím, že jsem 
se dotkla všech těch témat, které tady jako dneska padly a věřím, že snad srozumitelně a znovu 
opakuji, že my za samosprávu se budeme snažit ten projekt koordinovat tak, aby  byl pojmut 
rozumně. Budeme určitě s developerem o těchto záležitostech hovořit a budeme se snažit  o to, aby 
tam opravdu vznikla smysluplná zástavba, tzn.  ten projekt, který jsme dneska obdrželi, může doznat 
ještě jakýchsi změn. Hlásí se pan zastupitel Drastich. 
 
Ing. et Ing. Drastich, Ph.D. -  dobrý den, přeji všem, paní starostka mě v podstatě vyzvala proto, že 
já si přesně pamatuju v tom roce 2016 se jsme byli na místním šetření, kde byl ještě pan starosta 
Mihálik a paní místostarostka Bajgarová, byl tam i ten spolek nebo ta petice, přiznám se, že byl jsem 
na tom místě, nedovedu si představit, jak se to tam všechno vleze, ale moje otázka zní a jestli si to 
pamatuju dobře tak bylo, že samozřejmě ten investor koupil tento pozemek s tím, že tam  bude chtít 
něco vybudovat, ale jestli si dobře pamatuju, tak tam nebyla přístupová cesta, tzn. že on neměl nějaký 
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přístup k tomu, aby to tam vybudoval a tím pádem jsem si myslel, že to asi nějakým způsobem uslo, 
protože bez té přístupové cesty asi nevím, jestli se dá postavit 2 panelové domy v tomhle jakoby 
rozměru, takže se chci zeptat k těmto pozemkům je nějaká přístupová cesta anebo to vyžaduje 
nějakou koordinaci s městským obvodem Poruba, tak, nebo městem tak, aby on se samozřejmě tam 
dostal s těmi já nevím, nákladní vozy a potom osobní vozy, atd. tak jenom jestli mi můžete odpovědět 
na tuhle otázku, děkuju moc 
 
p. starostka - tak podle situační mapy, kterou máme k dispozici na úřadu, kdy jsme dostali žádost o 
vyjádření k těm věcem právě z pohledu vlastníka sousedních pozemků, tak ty bytové domy jsou 
budovány přímo u cesty, takže on k nim příjezd má, je to úplně na konci vlastně celé té lokality a je 
to přímo u cesty, takže se tam dostane v tuto chvíli úplně bez nějakých větších problémů, ale 
samozřejmě souhlasím s tím, že určitě  úplně není dořešeno parkování, protože některé parkovací 
místa on schovává přímo v tom objektu, schovává je přímo jakoby v tom objektu v tom nejnižším 
podlaží, ne úplně asi pod zemí, ale v tom nejnižším podlaží, tzn. vy jste tady hovořil o tom, že tam 
má vzniknout zhruba až 15 nových parkovacích míst, není to úplně pravda, mimochodem na jednu 
bytovou jednotku už není norma jako 1, ale počítá se to tam trošku složitěji,  kolik má vzniknout 
nových parkovacích míst, je to i na plochu těch bytů atd. takže to taky není úplně přesná informace, 
která tady zazněla, nicméně tam schovává většinu těch parkovacích míst, tak jak je to dneska 
koordinováno nebo tak, jak je dneska předložen projekt, ale jak říkám, neznamená, že ještě to 
nedozná nějakých změn tak, aby to dávalo jakoby lepší hlavu a patu v rámci celého toho rozmístění. 
Tak ještě pan Drastich s technickou. 
 
Ing. et Ing. Drastich, Ph.D. -  tak ještě poslední dotaz, pamatuji si, že tam byly naplánovány 
dvoupatrové a třípatrové. Teďka, jestli tomu dobře rozumím pětipatrový a sedmipatrový, tzn. okolní 
ty domy jsou čtyřpatrové, jestli to nebude nějakým způsobem vadit tomu okolí, tzn. my povolíme 
jakoby jakoukoliv výšku stavby? 
 
p. starostka - tak toto je samozřejmě v gesci stavebního úřadu, to není v gesci samosprávy, protože 
toto  bude předmětem stavebního řízení, který bude posuzovat i výšku toho domu, nicméně obecně 
podle stavebního zákona existují jakési sklopné výšky, existuje jakési oslunění, ostínění a další věci 
s tím spojené, přesná pravidla pro tuto záležitost a samozřejmě pakliže to nebude splňovat  zákonné 
normy nebo platnou legislativu, tak ten projekt zase může doznat změn, nebude povolen a já tady  
nechci jako předbíhat, nechci mluvit za státní správu, protože to není v mé gesci.  Stavební úřad je 
na samosprávě nezávislý, ale obecně jenom hovořím o projektech, co musí všechno splňovat aby, 
aby teda byly povoleny, nicméně územní plán tam připouští určitou výšku domů, tak jako územní 
plán vždycky hovoří o tom, kde je nějaká podmínka přípustná, kolik tam může být a nemůže být, 
jak může být ten dům vysoký a samozřejmě pak jsou tam ještě nějaké podmínky přípustné, je tam 
myslím i občanská vybavenost, která může vzniknout, ale tím jenom říkám obecně, jenom 
komentuju   co v územním plánu je.  
Tak já se zeptám, zdali jsou ještě nějaké další dotazy nebo připomínky k materiálu, protože my 
vlastně, byť teda jsem dlouho odpovídala na dotaz pana občana, tak my jsme vlastně v projednávání 
toho přínosu číslo 1 a odpovědi  na tu petici obyvatelům. Tak nikdo se do diskuse nehlásí, takže já 
ji uzavírám, prosím hlasovat o přínosu číslo 1. 
 
Hlasováno o navrženém usnesení – 37 hlasů pro, 5 se zdrželo hlasování /37:0:5/ - usn.č. 
88/ZMOb2226/6. 
 
p. starostka – děkuji, přínos číslo 1 byl schválen, hlásí se pan zastupitel Zegzulka 
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Ing. Zegzulka – technický problém, hlasoval jsem pro 
 
Oprava hlasování – 38 hlasů pro, 5 se zdrželo hlasování /38:0:5/ - usn.č. 88/ZMOb2226/6. 
 
/pozn. Ing. Zegzulka se dostavil během projednávání tohoto přínosu a nebyl připojen 
k hlasovacímu zařízení/ 
 
p. starostka – já bych úplně nechtěla kouskovat, omlouvám se za to, že už jako máme dávno po 
16:45, ale nechtěla jsem kouskovat ani tu debatu, ani ty projednávané materiály, takže s vaším 
svolením bychom ještě projednali přínos číslo 2, pak bychom šli na tu diskusi občanů 
 
přínos číslo 2 - Stanovení odměn neuvolněným členům zastupitelstva 
 
Hlasováno o navrženém usnesení – 34 hlasů pro, 2 proti, 4 členové se zdrželi hlasování, 3 členové 
nehlasovali /34:2:4/ - usn.č. 89/ZMOb2226/6. 
 
p. Horník – hlasoval jsem pro 
 
Oprava hlasování – 35 hlasů pro, 2 proti, 4 se zdrželi hlasování, 2 členové nehlasovali /35:2:4/ - 
usn.č. 89/ZMOb2226/6. 
 
p. starostka - tak v tuto chvíli tedy by měla být na pořadu programu Diskuse občanů, ale protože 
máme jenom jednu přihlášku tak zase, abychom to nekouskovali a nevyhlašovali pauzu, já myslím, 
že můžeme zvládnout jednu jedinou přihlášku, což je pan Š.J. s tématem Politická kultura, takže, 
prosím, pane Š. 
 
občan J.Š. - dobrý den, dámy a pánové, reakce hned zpočátku, reakce na dopis, který jsem obdržel 
od paní starostky, absolutně nespokojenost, protože tam jsou velké nejasnosti a paní starostka asi 
neví, že to o co jsem žádal, ona je osoba veřejná, tudíž její odměna je veřejná, na to platí zákon 106 
a ne nějaká vyhláška nebo nařízení vlády číslo  318/2017 Sb., aby nám bylo zde v sále jasno, osoba 
veřejná, odměny veřejné, není tomu nějak, tudíž já žádám, aby jste to napravila tím, že odpovídáte, 
odpovíte jak já  žádám, to je bod číslo 1, ještě k bodu číslo 1, útlum mého diskusního příspěvku z 
minulého zastupitelstva - druhá polovina mého diskusního příspěvku - větší část byla ztlumena tak, 
že není slyšet vůbec co o čem hovořím, zda to byl záměr a nebo technická chyba, ve vašem případě 
taky ta 318 a 106, taky já to můžu brát jako záměr, anebo chybu a ten diskusní příspěvek to samé, 
my jsme v demokracii, vážená paní starostko, tady to neplatí a jestli jste si tím nějak zvykli na to, že 
budete tvrdě diktovat i na jiných zastupitelstvech, tak jste na velkém omylu. Budu pokračovat dál, 
zastávka Duha, tato zastávka Duha už se omílá strašně dlouho, ještě za dob, kdy byl místostarosta 
pan Otisk, jsem žádal přístřešek na zastávce 35, 39, 44 alespoň ve směru směr Ostrava, bohužel do 
dnešního dne to není, když byla přestavba Průběžné ulice tam to bylo hrozné, když pršelo, lidi 
handicapovaní neměli se kam schovat, kam si sednout, odpočinout po té túře na zastávku, takže, 
jakožto paní starostka a místostarostové to nějak tak nezvládáte tu Porubu vůči nám občanům. Já 
budu na toto nekompromisní. Vy se nebudete tady odvolávat na nějaké Srdce pro Porubu, to je velmi 
vážné,tak se chovat k handicapovaným občanům, takže k tomu ještě přidám, elektronická informace, 
to jsem taky kdysi  žádal o to, nějak to ještě nebylo možné, pan bývalý místostarosta možná by k 
tomu ještě mohl říct, ale dneska už je doba zase pokrokovější, takže je to zastávka velmi rozmanitá, 
hodně spojů tam je a tak já žádám, aby co nejrychleji byla ta elektrická elektronická informace pro 
cestující tam zřízena, abysme se tam u jednoho sloupku  s jízdním řádem netlačili 4, 5 lidí i více, 
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dokonce pomalu tam stojí fronta na jízdní řád, když autobus ujede je to trapné, k těm 
handicapovaným bych se chtěl otázat, jak paní starostky tak všech zastupitelů, měli jste někdy na 
stole nějaký materiál, kde budete projednávat kde si dáte nějaké úkoly, jak zlepšit tady tu otázku 
handicapovaných v Porubě. Já si myslím, že je věc celkem v tomto případě nedostatečná, protože se 
týkají rozbitých chodníků a podobně, těch vozíčkářů už tady máme dost,  
 
p. starostka - vážený pane Š., podle jednacího řádu už mluvíte více než 5 minut, takže jsem povinna 
vás na to upozornit 
 
občan J.Š. - vážená paní starostko, já beru na vědomí, že je 5 minut, ale já mluvím mluvím o tak 
vážných věcech, že když jste strpěla předešlých 10 minut, tak mě taky tu část dáte, já vám za to 
děkuju dopředu. No a kalamita 
 
p. starostka – vážený pane Š., porušujete jednací řád, jako předsedající mám podle jednacího řádu 
dbát na to, aby průběh zastupitelstva 
 
občan J.Š. – já žádám, aby se dalo hlasovat o tom, jestli můžu mluvit dál nebo ne 
 
p. starostka – dobře, dáme hlasovat o tom, zdali panu Š. dáme dalších 5 minut, poprosím o hlasování 
procedurální 
hlasováno – 10 hlasů  pro, 17 proti, 13 se zdrželo hlasování, 3 členové nehlasovali – návrh nebyl 
přijat 
 
p. starostka - vážený pane Š., váš návrh nebyl schválen, tudíž, prosím, o vaši poslední větu, děkuji 
 
občan J.Š. - tak to se omlouvám, bohužel a vím teda, že tito handicapovaní lidi pokud mě zastaví, 
tak jim řeknu, bohužel máme takovou skladbu zastupitelstva, že můžu říct teďka zodpovědně, že se 
musím za to stydět a ještě úplným závěrem bych chtěl všem dobrým lidem popřát k Vánocům hodně 
zdraví, hodně štěstí do nového roku taky a  pevné nervy, to budeme potřebovat a kor, jak to tak bude 
pokračovat tak daleko pevnější, děkuji za pozornost 
 
p. starostka – děkuji, do diskuse se hlásí paní radní Konieczná, prosím 
 
p. Konieczná - tak dobrý večer nebo podvečer všem, já jsem se přihlásila teda, omlouvám se všem 
kolegům za to, že svůj příspěvek budu číst, protože já jsem emotivní člověk a už minulé 
zastupitelstvo, kdy pan tady Š. hovořil a napadal paní starostku, jsem se tady držela, abych nekřičela, 
takže dneska mám, prostě potřebuju mu něco říct. Pane Š., já jsem si to teda napsala abych, já vás 
nemusím vidět, vy mě klidně vidíte, ale já vás nemusím, pane Š., já to teda přečtu, jsem si  doma 
připravila, vy totiž pořád, já jsem sledovala to minulé  jednání na magistrátě a to, jak jste se obouval 
do naší porubské starostky, mě vytočilo. To, jak jste reagoval v Luně, kde jste si nasadil čepku hnutí 
ANO a kritizoval jste naši porubskou starostku, bylo mi hanba za to, že  vy jste porubský občan, 
vidíte už jsem v emocích, takže pane Š., vy tady hovoříte o politické kultuře a sám postrádáte kulturu 
občanskou. Co vás znám jsem od vás neslyšela žádné smysluplné návrhy, nejste schopen 
srozumitelně vyjádřit své podněty, někdy mám pocit, že vůbec ani nevíte o čem mluvíte. Můj otec 
tomu říkal – meleš, meleš a duša v tobě spí. To mi nevadí, mně vadí, že vás znám a nepřišel jste 
nikdy v klidu a v míru, nikdy. Já vás znám snad od 2014, kdy jste si tady šel se šátkem SPD, pak 
máte teda tu čepici hnutí ANO a čekám, kdy přijdete s modrým ptákem ODS. Já totiž  chci se zeptat, 
už jsem v emoci,  omlouvám se, chci vám něco říct o starostce. Já ji znám ze své zkušenosti, vím, 
že starostka je pracovitý člověk, pracuje až 12 hodin denně, svátky, neděle, pořád s námi diskutuje 
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a já usínám v 11 hodin a ona messengeruje. Za jejího působení se v obci Poruba udělalo toho tolik, 
že nepamatuju, jedno ocenění za druhým, založila sbírku Srdce pro Porubu, ano, vy říkáte, že to je  
malichernost, není to malichernost, Srdce pro Porubu přispívají občané na to, aby se pomohlo 
handicapovaným dětem, doufám, že jste přispěl i vy. Na Porubě jí záleží a dělá pro ni maximum a 
navíc chci nakonec říci, že to, že odměna za neuvolněnou funkci není odměna za hodinovou sazbu, 
ale především za zodpovědnost, za reprezentaci Poruby, koordinaci projektů, vedení rady, 
zastupitelstva, styk s veřejností a ona té zodpovědnosti dává všechno. Pane Š. bydlíte v Porubě a  v 
Porubě na radnici je koalice ANO, ODS a Piráti a my jsme rozhodli, že starostka bude neuvolněnou 
funkci  zastávat a tak to taky bude. Já vás vyzývám, abyste alespoň zde na zastupitelstvu vážil svá 
slova, přestal  lidi urážet a konečně přišel s podněty, které budou smysluplné a pokud nezvládnete 
tady toto, jděte si křičet na ulici. Omlouvám se všem kolegům opravdu za svou emoci, ale muselo 
to ze mě jít ven, děkuji. 
 
p. starostka - děkuji paní radní Konieczné,  nemáte slovo pane Š., prosím, pane Š., prosím nemáte 
slovo, já prosím dále pana zastupitele Minarčíka 
 
Ing. Minarčík -  dobrý večer všem, pane Š.,za mě vám chci říct, že obdivuju vaši vytrvalost, odvahu 
s tím, jak vždycky tady přicházíte na každé zasedání a jednáte o určitých věcech v Porubě. Je vidět, 
že máte zřejmě velký zájem o Porubu, je to tak? /p.Š. bez mikrofonu/ Takže máte velký zájem o tu 
Porubu, tak to máte hodně společného s paní starostkou, avšak bohužel co taky musím říct je to, že 
vždycky jak tady přijdete tak opravdu útočíte, máte nepravdivé informace, a tak se vás chci zeptat, 
jak by jste se vy cítil, kdyby na vás někdo pořád útočil a říkal nepravdivé informace či komentáře, 
prosím, odpovězte mi 
 
p. starostka - děkuju  za reakce, já poprosím pana zastupitele pana místostarostu Hanáčika 
 
Bc. Hanáčik - dobré odpoledne všem, já bych chtěl reagovat na zastávky u Duhy, které zmínil pan 
Š., samozřejmě tyto zastávky, respektive ty přístřešky jsou samozřejmě v plánu, bohužel  nejde 
všechno hned, samozřejmě v plánu  opravdu ty zastávky jsou, pokud vše dobře půjde, tak budou v 
příštím roce a ohledně toho, jak jste říkal, že Poruba nemyslí na handicapované občany, já si myslím, 
že Poruba se nemá za co stydět, v letošním roce jsme opravili téměř 12 000 m² chodníků a všechny 
jsou v bezbariérovém standardu. V podobném tempu postupujeme v opravách od roku 2019, těch 
chodníků bylo opraveno velké množství. Od té doby v Porubě vzniklo spoustu nových projektů. 
Poruba je veliká, nejde určitě všecko hned a bohužel jsme také limitováni financemi, ale určitě si 
nemyslím, že Poruba nemyslí na handicapované občany a opravdu si myslím, že se nemáme za co 
stydět, toť vše.  /p.Š. bez mikrofonu/ 
 
p. starostka – pane Š., nezlobte se, ale zase  útočíte a otevíráte další a další témata 
 
p. J.Š. – já vám to dokážu fakty 
 
p. starostka – dobře, pan místostarosta Hanáčik , taky prosím fakta 
 
Bc. Hanáčik - ohledně zimní údržby, jak všichni víte,  minulý víkend nám začalo sněžit, dokonce 
jsem se dočetl v nějakém článku, že za minulý víkend v České republice bylo nahromaděno téměř 2 
miliardy kubíků vody, což je nejvíce od roku 1980. Myslím si a také pořád  zatím stojím, že se taky 
při té zimní údržbě za ten víkend nemáme s čím stydět, opravdu byla venku veškerá technika, byli 
prý venku veškeří zaměstnanci z firmy zhotovitele, které nám tu zimní údržbu dělají a jenom pro 
představu v sobotu 2. 12. bylo na vozovkách 6 pluhů, na chodnících 9 pluhů a bylo venku dalších 
téměř 30 pracovníků zhotovitelské firmy, které se staraly o chodníky, do toho samozřejmě byly i 
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naše čety z technických služeb, které se o to staraly. Je důležité říct, že městský obvod Poruba se 
nestará o veškeré komunikace v Porubě, jedná se o chodníky a v podstatě se jedná o cesty, kde 
nejezdí MHD. O tyhlety cesty se také starají Ostravské komunikace a samozřejmě, když se podívám 
zastávky na začátku nevypadaly úplně ideálně, chodníky byly čisté, bohužel na cestách to nebylo 
úplně ideální. Ostravským komunikacím dokonce naše čety pomáhaly, aby ty zastávky byly opravdu 
schůdné pro ty občany. Samozřejmě při té nadílce sněhu nelze očekávat to, že veškeré chodníky 
budou uklizeny na holý povrch. Je potřeba taky najít nějaký jakoby ekonomický průřez  toho, jak tu 
zimní údržbu provést a jelikož jsme samozřejmě taky předpokládali a věděli jsme, že v téhleté době 
dojde k oblevě tzn. že chodníky opravdu byly udržovány s cestami na schůdné variantě. Když si teď 
představím, kolik jsme investovali do chodníků, kolik jsme investovali za ten víkend co ta zimní 
údržba fungovala, myslím si že udělali opravdu maximum. V podstatě, když to takhle jednoduše 
řeknu a těm lidem co to dělali se to asi nebude líbit, ale my jsme ty peníze v podstatě hodili oknem, 
na těch chodnících to samozřejmě jde vidět, ale ta zimní údržba  myslím si, že se udělalo maximum 
v rámci nějakého jakoby  ekonomického koncenzu. 
 
p. starostka – tak děkuji, a poslední 2 věci ode mě, já jsem vám řádně odpověděla ústně na minulém 
zastupitelstvu na vaše dotazy, ještě jsem vám k tomu řádně poslala písemnou odpověď, i kdybyste 
mě vyzval ještě 5×, 6×, 7×, 8×, na jakýkoliv zastupitelstvech, tak já trvám na tom, že jsem vám 
vyčerpávajícím způsobem odpověděla jak ústně, tak písemně, děkuji.  
My jsme vyčerpali program dnešního zastupitelstva, chtěla bych vás ještě upozornit na některé věci 
samozřejmě před tím, než bude diskuse zastupitelů, pakliže nějaká bude, tak mi dovolte upozornit 
vás na další termíny a zastupitelstva v příštím roce poprosím vás, abyste si je  rovnou zaznamenaly 
- další termíny by měly být 5. března a 4. června, opět obě zastupitelstva v Pokladu. Tak já otevírám 
poslední bod, a to je  
Diskuse zastupitelů  
 
Ing. et Ing. Drastich, Ph.D. - já se omlouvám, já jsem v jednom bodě špatně hlasoval, pak to uteklo 
a už jsem nevěděl, kdy se mohu přihlásit, tak bych poprosil jenom u materiálu číslo 3 jsem se zdržel 
hlasování, a to je Akční plán 
 
p. starostka – dobře, děkuji za doplnění, určitě v zápisu opravíme, tak hlásí se paní místostarostka 
Brodová 
 
Mgr. Brodová, MPA - dobrý večer i ode mě,  přestože teda končíme možná trošku v takové 
rozjitřenější atmosféře, tak přesto  mi dovolte, abych vám za klub hnutí ANO popřála na rozdíl od 
dnešního neklidného závěru zastupitelstva klidný závěr roku a klidný zbytek adventu, užijte si pěkné 
sváteční dny se svými rodinami a přeji vám klidný, anebo bujarý  závěr roku podle toho, co 
preferujete a v novém roce vám přeji hlavně hodně zdraví, vám i vašim blízkým a přeji vám, ať se 
vám vše daří 
 
Mgr. Tomášek, Ph.D. – paní místostarostka vlastně všechno řekla, takže já bych vám chtěl za klub 
Pirátů popřát šťastné a veselé  
 
Mgr. Kudela - dobrý večer, já bych chtěl popřát za klub ODS taky krásné Vánoce, poklidné Vánoce, 
ať se vám vyplní vše, co si přejete, do nového roku hlavně pevné zdraví a těším se na spolupráci 
 
p. Poštulková - dobré odpoledne, já vám taky všem přeji za náš klub SPD veselé Vánoce, šťastný 
nový rok, děkujeme za spolupráci, děkujeme za dnešní jednání a budeme se těšit zase v příštím roce 
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Ing. Bc. Nespěšný, MBA - dobré odpoledne, za hnutí Ostravak přejeme krásné Vánoce, šťastný nový 
rok, hlavně hodně zdraví, ať se tady všichni sejdeme v příštím roce ve zdraví 
 
Bc. Šíma- dobrý večer, za sociální demokracii vám taky přejeme krásné Vánoce a prožití vánočních 
svátků a hlavně pevné zdraví všem 
 
Ing. Tlach – já bych popřál za klub KDU-ČSL šťastné a veselé a požehnané Vánoce a šťastný nový 
rok 
 
p. starostka - tak já moc děkuji, vzhledem k tomu, že už se nikdo do diskuse nehlásí, tak já bych vám 
taky moc chtěla popřát krásné, pohodové, klidné Vánoce a hlavně zdravé Vánoce, chtěla bych taky 
poděkovat úplně všem, kteří nám celý rok  naše zastupitelstva připravovali, všem zaměstnancům 
úřadu, popřát jim úplně totéž, aby prožili klidné pohodové Vánoce, abychom se tady všichni ve 
zdraví v příštím roce opět potkali. Děkuji vám, mějte se krásně, pěkný večer. 
 
 
Zasedání Zastupitelstva městského obvodu Poruba ukončila paní starostka v 17.25 hodin. 
 
Počet přijatých usnesení: 15 
 
Zapsala: Iveta Kaňoková 
 
 
 
 
 
Ing. Lucie Baránková Vilamová, Ph.D.                                             Zdeněk Rodek 
                  starostka                                                                             místostarosta 
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